
 

 
 

Op uitnodiging van Angelique Bootsman vergaderen bij het Volendamse 

familiebedrijf  ‘gebroeders Jonk’ (Gebroeders Jonk Volendam | Hoofdkussens en 

Dekbedden)  

 

0. Ontvangst en korte presentatie gebr. Jonk 

 

 

Algemene agendapunten 

 1. Opening/mededelingen 

- verkenning acquisitie & trade (bijlage 1) 

- ‘economie van de toekomst’  

- digitale infrastructuur 

 

Martin Bekker meldt dat de bedrijventerreinenstrategie in Amsterdam ambtelijk goed is 

afgestemd. Het moet nu alleen nog door het college worden goedgekeurd.  

 

Amstelland-Meerlanden meldt dat er een capaciteitstekort dreigt te ontstaan bij de 

werkgroep cultuur omdat de trekker er mee stopt. De activiteiten uit het MUVP kunnen 

mogelijk wel gewoon uitgevoerd worden  
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Martin Bekker geeft een toelichting op de verkenning acquisitie & trade. De eerste 

uitkomsten worden medio april verwacht. Het BO merkt daarbij op dat we moeten waken 

dat de kennis van Amsterdam in Business niet zomaar verloren gaat en dat we het netwerk 

in stand moeten houden.  

 

Jeroen Verwoort (IJmond) en Robbert Berkhout (Zuid-Kennemerland) zijn bestuurlijk 

trekkers van het traject ‘Economie van de Toekomst’. In een volgend BO ligt er een plan van 

aanpak.  

   

 2. Verslag BO Economie 16 oktober 2024 (bijlage 2) 

 

Via een schriftelijke reactie geeft Amsterdam aan dat zij afzien van het bestuurlijk 

trekkerschap bij ambitie 2. (digitale) concurrentie- en innovatiekracht.   

 

Het BO verslag is vastgesteld.  

 

Ter bespreking 

3.  MRA Bedrijventerreinstrategie (bijlage 3 – nazending) 

Vorig jaar heeft het BO de MRA Bedrijventerreinstrategie vastgesteld. Deze is 

vervolgens aan alle MRA gemeenten en provincies voorgelegd met het verzoek aan de 

colleges om: 

- deze strategie te onderschrijven als ontwikkelingsrichting ten 

behoeve van de Uitvoeringsagenda NOVEX MRA, Omgevingsverordening 

Noord-Holland, de Economische Visie Flevoland 2030 en MRA Agenda 2024-

2028; 

- Daar waar mogelijk en passend bij de opgaven onderdelen uit de 

Bedrijventerreinenstrategie MRA te implementeren in uw eigen lokale beleid; 

- De MRA te informeren op welke programmalijn(en) u inzet, en met welke 

actie(s),een bijdrage geleverd wordt aan de uitvoering van deze strategie. 

 

In dit proces binnen de gemeenten zijn er vragen gerezen over de mogelijke juridische 

(en financiële) gevolgen voor gemeenten bij onderschrijving van deze MRA 

Bedrijventerreinstrategie. Om deze mogelijke juridische gevolgen weg te nemen, is er 

een toelichting op de strategie opgesteld. Deze toelichting ligt nu ter vaststelling voor.  

 



 

Aan het BO wordt derhalve gevraagd om: 

a) De toelichting bij de MRA Bedrijventerreinstrategie vast te stellen 

b) Af te spreken dat deze toelichting als bijlage wordt toegevoegd aan de MRA 

Bedrijventerreinstrategie 

c) Af te spreken om vanaf heden alle energie te steken in de uitvoering van de 

Bedrijventerreinstrategie 

 

Het BO merkt op dat het niet wenselijk is dat de uitvoering van de 

bedrijventerreinenstrategie nog langer vertraging oploopt. Daarom stelt het BO voor om de 

bedrijventerreinenstrategie nu vast te stellen en spreekt af in het volgend BO dit kort terug 

te laten komen zodat alle BO leden er in het BO op hebben kunnen reageren.  

 

Het BO stemt in met de beslispunten.  

 

4. Amsterdam Economic Board (bijlage 4a, b) 

4a. Themakeuze 

Op de 24 uurssessie van de Board hebben de Boardleden gekozen om zich in te zetten 

voor de meest gezonde, schone en innovatieve regio d.m.v. duurzame en verantwoorde:  

• Life Sciences & Health (LSH, incl. biotech): meest gezond 

• Circulaire grondstoffen, energie en industrie: meest schoon  

• Technologie & AI, als kraamkamer voor innovaties: meest innovatief. 

 

Het BO had in oktober een voorkeur uitgesproken voor de thema’s ‘energiesystemen 

van de toekomst’ ‘duurzame industrie’ en ‘circulaire grondstoffen’. Deze voorkeur lijkt nu 

gebundeld te zijn in het thema ‘circulaire grondstoffen, energie en industrie’.  De twee 

andere thema’s sluiten in meer of mindere mate aan op de nieuwe MRA-agenda.  

 

Deze drie Board- thema’s zijn (natuurlijk) nog breed geformuleerd – verdere 

concretisering is dus vereist, ook om de logische helix-coalities te gaan bouwen.  Hierbij 

is de inzet van alle helix partners vereist.  

 

De vraag die voorligt is welke rol het BO Economie  zich hierbij voorstelt. Wil het een 

actieve rol nemen – en zo ja, hoe?  Of is de rol van de overheden toch meer 

voorwaardenscheppend en faciliterend – en daarmee dus meer volgend op initiatieven 

van de andere helix partners?  



 

Aan het BO wordt dus gevraagd om: 

a) Kennis te nemen van de thema-keuze door de Board 

b) Met elkaar te bespreken welke rol het BO Economie wil nemen in het 

proces van verdere concretisering - en bij de uitvoering - van de thema’s  

 

Cees Loggen geeft een toelichting op dit agendapunt. 

Op 18 december worden deze thema’s definitief vastgesteld.  

 

Het BO concludeert dat er het van belang is dat de andere helix-partijen de ruimte krijgen 

en dat het niet aan de overheden is om te bepalen hoe de coalities eruit moeten komen te 

zien. Wel ziet het BO overlap tussen de themakeuze en de MRA-agenda en ook in 

verhouding met andere Economic Boards in Nederland.  

 

Het BO spreekt af om hier in een volgend BO op terug te komen als de coalities gevormd 

worden.  

 

Daarnaast kijkt de Amsterdam Economic Board naar de eigen governance en hoe die in 

elkaar steekt ten opzichte van andere Economic Boards. De board geeft aan dat zij hier in 

een volgend BO op terugkomen met een concreet voorstel.  

 

 

 

4b. Jaarplan 2025 

In september 2024 heeft het BO met het meerjarige koersdocument van Board 

ingestemd en op basis hiervan is de intentie uitgesproken om voor de periode 2025-2028 

een jaarlijkse bijdrage van € 1,14 mln. te doen – voor de jaren 2025 en 2026 wordt deze 

aangevuld met jaarlijks €350.000 vanuit de algemene reserve. 

Deze intentie is onder voorbehoud van de besluitvorming op basis van het jaarlijkse 

Jaarplan. Bijgevoegd het jaarplan 2025, als verdere uitwerking/concretisering van het 

koersdocument.   

 

Het DO heeft geconstateerd dat het voorliggend jaarplan 2025 wel heel erg op 

hoofdlijnen is, maar dat dit tegelijkertijd begrijpelijk is,  gelet op de ontwikkelfase waarin 

de Board de komende verkeert. Daarom is afgesproken dat:  



 

a)  de Board het DO (en wellicht ook BO) medio 2025 een update verstrekt over de 

verdere invulling van de nieuwe werkwijze en werkzaamheden.  

b) Het werkplan 2026 e.v. concreter en specifieker is  

c) Op basis van deze nadere afspraken nu positief adviseert aan het BO Economie  

 

Aan het BO wordt gevraagd om: 

a) in te stemmen met voorliggend jaarplan en een bijdrage van € 1,14 

mln. ten laste van het economie budget van de MRA voor 2025 

beschikbaar te stellen. Dit onder de door het DO gestelde 

voorwaarden.  

 

 

Het BO stemt in met het beslispunt met de opmerking dat de Amsterdam Economic Board 

met een aangepast jaarplan en aangepaste begroting komen zodra er meer duidelijkheid is 

over de te vormen coalities.  

 

Het BO geeft een opmerking mee aan de Amsterdam Economic Board ten aanzien van het 

verslag van de 24uurs sessie. Waarbij wordt benadrukt dat het SEO rapport geen 

bouwsteen vormt voor het traject over de economie van de toekomst.  

 

Ter kennisname/stand van zaken 

 

6. Stand van Zaken nieuwe MRA Agenda  

Op dit moment is het proces ter bekrachtiging van de nieuwe MRA agenda in de 

gemeente en provincies gaande, danwel afgerond. Op 18 december a.s.  ligt de agenda 

ter vaststelling voor  in de Algemene Vergadering.  

 

Op basis van het Meerjarig Uitvoerings Programma (MUVP) zal per ambitie een verder 

uitwerking plaatsvinden en met de bestuurlijke trekkers/kopgroep een overleg gepland 

worden waarin afspraken gemaakt worden over: 

- De rol/taken bestuurlijk trekkers 

- De (bestuurlijke) prioriteiten voor 2025 

- Aandachtspunten lobby 

 



 

In het vorige BO is de volgende verdeling overeengekomen van de bestuurlijk 

trekkerschappen:  

Ambitie 1. circulaire regio: Amstelveen, Haarlem  

Ambitie 2. (digitale) concurrentie- en innovatiekracht: Amsterdam, Hilversum 

en NH 

Ambitie 3. Onderwijs & arbeidsmarkt: Zaanstad en Velsen  

  Ambitie 4: werklocaties: prov. NH, Lelystad, Amsterdam 

  Ambitie 7: toerisme, recreatie, cultuur: Edam-Volendam  

 

Haarlemmermeer (Marja Ruigrok) wordt ook bestuurlijk trekker van ambitie 7.  

 

7. Stand van zaken digitale infrastructuur   

In de platforms Ruimte en Economie is eind 2023 afgesproken om voorafgaand aan een 

vervolggesprek over de ruimtelijke reservering voor een 4e cluster van datacenters in de 

MRA, meer inzicht te willen in het belang van datacenters als onderdeel van de digitale 

infrastructuur voor het realiseren van onze economische en maatschappelijke ambities. 

Om dat inzicht te versterken heeft het bureau Stratix een onderzoek uitgevoerd getiteld 

‘digitale drivers in de MRA’. Dit onderzoek is bedoeld als input voor het vervolggesprek 

in beide platforms over dit onderwerp en is inmiddels gepubliceerd op de website van de 

MRA (dat gaat volgende week gebeuren). In de aanloop naar het vervolggesprek in 

beide platforms (dat zal worden geagendeerd in het eerste kwartaal van 2025) wordt 

vanuit de MRA een webinar georganiseerd over datacenters en digitale infrastructuur. 

Daarin zullen de inzichten uit dit onderzoek en andere aspecten van de discussie over 

datacenters worden toegelicht en besproken. Dit webinar zal vermoedelijk plaatsvinden 

in de tweede week van januari.  

 

 

In het volgend BO komt dit punt ter bespreking op de agenda.  

 

Rondvraag en sluiting 

  

Het volgend BO Economie is in Amstelveen.  

 

 


